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Ești tu un ambasador pentru Isus Hristos? – Philip Nunn 

 

Versete călăuzitoare: 2 Corinteni 5.20; Efeseni 6.20 

2 Corinteni 5.20: Suntem deci ambasadori pentru Hristos. 

Efeseni 6.20: Sunt un ambasador în lanțuri [pentru Evanghelie]. 

 

Pe 2 august 1990, invazia Kuweitului de către Irak a șocat întreaga lume. În câteva zile, atenția 

întregii lumi a fost îndreptată spre unele ambasade străine din Kuwait City. 

Ar fi îndrăznit armata irakiană să sfideze dreptul internațional și să invadeze aceste ambasade? 

Cum ar trata ea personalul? Invadarea unei ambasade sau rănirea unui ambasador ar fi o 

confruntare directă cu țările pe care le reprezintă. Trimiterea unui ambasador sau a unui 

reprezentant dintr-o țară în alta a fost o practică obișnuită timp de secole. 

În Noul Testament, cuvântul ambasador este folosit de două ori. În primul rând, apostolul Pavel 

folosește acest termen ca imagine pentru a-i ajuta pe creștinii credincioși să înțeleagă rolul lor pe 

pământ. „Noi suntem deci ambasadori pentru Hristos”, scrie el, „ca și cum Dumnezeu ar îndemna 

prin noi” (2 Corinteni 5.20). Iar mai târziu, închis în închisoare, el a declarat: „Sunt un ambasador 

în lanțuri” [pentru Evanghelie] (Efeseni 6.20). Imaginea creștinului credincios ca ambasador al lui 

Isus Hristos este la fel de relevantă astăzi. 

1. Ca ambasadori Îl reprezentăm pe Hristos 

Nu există ambasadori independenți sau liber-profesioniști. Prin definiție, ambasadorii îi reprezintă 

pe cei care i-au trimis. Același lucru este valabil și pentru creștinii credincioși. Fie că ne dăm seama 

sau nu, în calitate de creștini credincioși Îl reprezentăm pe Hristos. Mulți necreștini nu s-ar uita 

niciodată într-o Biblie, dar sunt atenți la modul în care noi doi trăim. Ce concluzii vor trage, atunci 

când vor observa ce fac eu? Reflectă viața mea ceva din smerenia și altruismul lui Hristos, 

blândețea și dreptatea Sa? A trăi având conștientizarea faptului că Îl reprezentăm pe Hristos acasă, 

la serviciu, la școală, în comunitate și în cartierul nostru trebuie să aibă un impact asupra viziunii 

noastre asupra lumii: 

• În ceea ce ne privește personal: nu există loc pentru complexe de inferioritate sau 

superioritate. Suntem foarte valoroși, pentru că Hristos ne-a ales să-L reprezentăm. Cu 

toate acestea, El ne alege prin har, nu pentru că am fost sau suntem atât de fantastici. 

• În ceea ce privește suferința noastră, unele neplăceri, pe care le experimentăm, sunt pentru 

că Îl reprezentăm pe Hristos. Dumnezeu poate permite suferința, pentru a ne face mai buni 

reprezentanți ai „Omului durerilor”. 

• În ceea ce privește păcatul: păcatul nostru nu numai că ne afectează părtășia cu Domnul, 

dar poate afecta și modul în care ceilalți oameni gândesc despre Isus. 

2. Ca ambasadori, avem un scop 

Ambasadorii nu sunt trimiși în străinătate pentru a se distra! Nici nu sunt trimiși pentru a scăpa de 

ei! În mod similar, noi, creștinii credincioși, nu am fost lăsați pe pământ pentru a omorî timpul 
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„până când El va veni din nou”; nici nu am fost puși aici pentru a ne distra. Pavel s-a rugat pentru 

creștinii credincioși din Colose ca aceștia „să umble într-un chip vrednic de Domnul, în toate 

plăcuți Lui, aducând rod în orice lucrare bună și crescând în cunoașterea lui Dumnezeu” (Coloseni 

1.10). Ceea ce îl animă pe un creștin credincios este dorința de a fi mai plăcut lui Dumnezeu decât 

lui însuși. În tot ceea ce face, un bun ambasador se străduiește să susțină interesele celui pe care îl 

reprezintă. 

Sprijină felul meu de viață scopurile lui Dumnezeu pe pământ? 

3. Ca ambasadori, suntem întotdeauna străini 

Sunt mulți ambasadori care trăiesc aici, în Londra, Anglia. Unii locuiesc aici de câteva luni, alții 

de ani de zile, și totuși niciunul dintre ei nu este cetățean britanic! Toți sunt străini. Există 

ambasadori cu pașapoarte britanice, dar niciunul dintre ei nu locuiește în Anglia. Natura profesiei 

de ambasador îi obligă să locuiască departe de casă, astfel încât, atât timp cât un ambasador este 

ambasador, el este un străin. În prima sa epistolă, Petru se referă de mai multe ori la creștinii 

credincioși ca fiind „străini”. El îi îndeamnă pe creștinii credincioși: „Umblați în temere în timpul 

pribegiei voastre”. - „Preaiubiților”, adaugă el, „vă îndemn, ca străini și ca cei fără drept de 

cetățenie, să vă feriți de poftele carnale” (1 Petru 1.1,17; 2.11). 

Ca ambasadori ai lui Dumnezeu, lucrăm după reguli diferite de cele după care lucrează lumea în 

care trăim. Standardele noastre sunt diferite. Valoarea pe care o acordăm lucrurilor este diferită. 

Există pericolul să acceptăm valorile lumii din jurul nostru și astfel să încetăm să trăim ca străini. 

Cuvintele lui Pavel sunt clare: „Și să nu vă conformați veacului acestuia, ci fiți transformați, prin 

înnoirea minții voastre” (Romani 12.2). 

Este utilizarea timpului, energiei și banilor mei în concordanță cu chemarea divină de a trăi ca 

străin în această lume? 

4. Ca ambasadori, suntem răspunzători în fața lui Hristos 

Ambasadorul peruan, care trăiește în Spania, nu-și primește salariul de la guvernul spaniol, ci de 

la guvernul său din Peru. Aceasta îi oferă independența de a da „vești proaste” guvernului spaniol, 

dacă este necesar, fără să se teamă pentru slujba sa. Deși locuiește în Spania, el este responsabil în 

fața guvernului peruan și urmează instrucțiunile acestuia. Desigur, doresc să mulțumesc diverse 

persoane: soția mea dragă, familia și prietenii mei, colegii mei creștini, angajatorul meu. Dar, în 

ciuda tuturor acestor dorințe justificate, nu trebuie să uit că, în calitate de ambasador al lui Isus 

Hristos, sunt responsabil doar în fața Lui: „Nu există nimic creat care să poată fi ascuns de El, nu, 

totul se află gol și descoperit în fața ochilor Celui căruia trebuie să-I dăm socoteală” (Evrei 4.13 – 

după traducerea Menge). 

5. Ca ambasadori, avem un contract limitat 

Titlul de „ambasador” nu este acordat pe viață. La pensionare sau dintr-o serie de alte motive, un 

ambasador poate fi chemat acasă. Sarcina sa este atunci încheiată. Este o sursă din care ne putem 

trage curajul și bucuria de a ști că Dumnezeu nu intenționează să ne lase pe noi, creștinii 

credincioși, aici pe pământ pentru totdeauna. Cu toții lucrăm în baza unui contract limitat. Când 

lucrarea noastră pe pământ se va încheia, vom fi chemați acasă. Și ce bucurie va fi aceasta! 
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6. Ca ambasadori, ne putem afla uneori în lanțuri 

În al doilea pasaj, în care Pavel se prezintă ca ambasador, el cere să se roage pentru el: „... și pentru 

mine, ca să-mi fie dat cuvânt la deschiderea gurii mele, ca să fac cunoscut cu îndrăzneală taina 

Evangheliei, pentru care sunt un ambasador în lanțuri, ca să vorbesc cu îndrăzneală în ea, așa cum 

trebuie să vorbesc” (Efeseni 6.19,20). Deși Pavel se vede restricționat în închisoare, aceasta nu-l 

împiedică să se vadă ca un trimis/ambasador al lui Dumnezeu - cu onoarea și responsabilitatea 

aferente. Mulți creștini credincioși din zilele noastre se găsesc în lanțuri, pentru care nu sunt de 

vină. Te simți limitat în slujirea ta pentru Hristos, pentru că trebuie să ai grijă de copii mici sau de 

părinți în vârstă? Ești tu frustrat, pentru că nu poți obține acea viză; pentru că suferi de o boală; 

pentru că ai un venit mic; pentru că suferi de slăbiciunile vârstei înaintate? Poate că astăzi nu mai 

poți face ceea ce obișnuiai să faci, sau ceea ce ai dori să faci? Prin harul lui Dumnezeu, chiar și cu 

limitările și restricțiile noastre (pe care Dumnezeu le-a permis), suntem totuși ambasadorii Săi - ca 

Pavel, mesageri în lanțuri! 

Cu toate acestea, nu depinde de noi să alegem lanțurile. Angajamentele inutile și considerațiile 

personale, care nu sunt la locul lor, vor împiedica abilitățile noastre de buni ambasadori pentru 

Hristos. Suntem provocați: „De aceea și noi, ... dând la o parte orice greutate și păcatul care ne 

înfășoară așa de ușor, să alergăm cu răbdare în alergarea care ne stă înainte” (Evrei 12.1). 

Concluzie 

Fiecare creștin credincios este un ambasador al lui Isus Hristos. Noi nu suntem acasă aici pe 

pământ. Avem misiunea de a promova interesele Sale în această lume. Cei care Îl caută pe Hristos, 

ar trebui să-L poată găsi atunci când ne întâlnesc. Timpul nostru ca ambasadori se va încheia în 

curând. Isus Însuși a spus: „Vin din nou și vă voi primi la Mine Însumi, ca, acolo unde sunt Eu, să 

fiți și voi” (Ioan 14.3). Fie ca tu și cu mine să fim ambasadori activi și credincioși până la acel 

moment fericit. Pe cine vei întâlni astăzi? 

 

Titlul original: „Christian Ambassadors” 
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